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Kultura od A po Z str. 20 - 26

Hulínští zpěváci opět vítězili str. 14 - 15

Ve městě se sází nové stromy str. 4 - 8

Policie se do Hulína vrátí str. 2
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V adventní době přišly babičkám a dědečkům, 

kteří žijí v domech s pečovatelskou službou, 

popřát i naši nejmenší – děti z mateřské školy. Str. 3 

Některé děti z mateřské školy přípravu na Vánoce pojaly 

opravdu svojsky. Více na str. 17 - 18.

„Manželé Márovi po besedě o cestě s postiženým synem 

Jirkou na Galapágy podepisovali knihu, která právě 

opustila tiskárnu.  Str. 21. 

Představitelé radnice se rozhodli za každý starý strom 

vysadit nový. Starosta R. Hoza s místostarostou 

P. Polákem začali višní na sídlišti Višňovce. Str. 7.

Ve škole se věnovali nejen tvorbě, ale také ilustraci knih. 

Práce Světlany Frolichové. Více na str. 11.

Tři, dva jeden... a vánoční strom na náměstí svítí. 

Starosta Roman Hoza popřál občanům šťastné Vánoce. 

Str. 19 a fotoreportáž uvnitř čísla. 
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EDITORIAL

Posledních několik let začínáme s oslavami Vánoc v naší zemi stále dříve. 

Překvapilo mne, že mě paní redaktorka opět požádala o vánoční editorial. Ano. 

Vánoce se blíží závratným tempem. Předchází jim doba adventní, která má vést 

ke zklidnění celoročního tempa a k zamyšlení se nad uplynulým rokem. Vytváří 

nám prostor pro to, abychom ještě zlepšili a hlavně dokončili, co jsme začali a co 

nám z plánovaných úkolů a předsevzetí ještě chybí dodělat. Také je tu čas pro 

zamyšlení se nad sebou. U křesťanů má tato doba zvláště duchovní význam 

v přípravě na oslavu narození Syna Božího, Ježíška jako symbolu nového života. 

Ať už prožíváme Vánoce jako křesťanský svátek nebo prostě světsky, mají pro nás 

jedinečný význam. Jsou především svátky rodiny a setkávání se blízkých, jsou 

svátky vůní, dárků a radosti.

Myslím si, že na tomto místě není třeba podrobně rozebírat, co se nám, představitelům radnice a všem našim 

zaměstnancům, podařilo a naopak, v čem ještě vidíme rezervy. Tyto informace postupně zveřejňujeme v Hulíňanu 

i dalších médiích a někteří z vás, kteří chodíte na zasedání Zastupitelstva města, máte představu o tom, jak se věci 

rodí, jaký mají vývoj a jaké problémy město má a řeší. Naším úsilím je, abyste věděli a viděli, že máme snahu v rámci 

daných možností docílit vaší spokojenosti, vašeho pocitu sounáležitosti s městem. Nikdy není možné uspokojit 

všechny. Věřte, že ta rozhodnutí, která zasáhnou negativně některé z vás, nám nejsou lhostejná. Zajímá nás váš názor 

a připomínky, i ty ne velmi příjemné. Přece jen si nemohu odpustit, abych připomenul alespoň největší akce, které se 

nám v letošním roce podařily. Začnu u školy. Jsou to nová okna, regulace topení, výměna osvětlení, rekonstrukce školní 

zahrady včetně pavilonku. Jsou to nové chodníky z náměstí k nádraží, ale i první etapa regenerace sídliště Višňovce. Je 

to fasáda radnice, osvětlení přechodů, opravy památek... Já osobně mám velkou radost z nového systému fungování 

sociálních služeb pro potřebné a naše seniory. Radujeme se z drobností, které vás potěší. K nim patří i takové věci 

jako je právě  v těchto dnech instalovaná nová vánoční výzdoba města nebo nové židle v kulturním klubu, které také 

přispějí k vytvoření hezčí atmosféry při vánočních akcích a samozřejmě pak i dalších kulturních produkcích.

Už je to tak. Jen co zhodnotíme rok, který se blíží ke svému konci, začneme znovu plánovat, rozpočtovat a připra-

vovat se na ten další. I my na radnici si dáváme základní cíle pro všechny  oblasti života města. Připravují se finanční 

zdroje, hledají se další podpory, které posílí možnosti našeho rozpočtu. Věřím, že se nám příští rok bude dařit alespoň 

tak, jak v letošním roce. K tomu je však potřeba spolupráce celého týmu lidí, kteří se na fungování města podílejí, ať už 

jde o mého nejbližšího spolupracovníka, místostarostu Petra Poláka, členy Rady města a zastupitele nebo o tajemnici 

úřadu a všechny jeho pracovníky. Nemohu zapomenout na zaměstnance Kombyt Servisu, společnosti SATE a dalších 

našich příspěvkových organizací, které obstarávají oblast kultury, sportu, školství i sociálních služeb. Všem je třeba 

poděkovat a popřát jim zdraví a vytrvalost v úsilí zlepšovat vše, co je v jejich možnostech.

Vám, milí čtenáři Hulíňanu, také přeji v první řadě klidný průběh vánočních příprav, nákupů, pečení a obstarávání. 

Přeji vám, abyste vánoční svátky prožili v pohodě a radosti, přeji vám mnoho štěstí, zdraví a úspěchů v příštím kalendář-

ním roce. Ať se vám daří plnit nejen  přání svá, ale alespoň z části také přání dalších lidí kolem vás. Krásné Vánoce!

Roman Hoza – starosta
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Z RADNICE

USNESENÍ č. 17

Návrat policie do Hulína

ze 17.  zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne  23. října 2008  v  Kulturním klubu v Hulíně

Usnesení č.129/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu o plnění 
usnesení z 15. a 16. zasedání  zastupitelstva města  bez  
připomínek.
Usnesení č.130/2008
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení Rady města 
Hulína od 25. září 2008 do 16. října 2008 bez připomínek.
Usnesení č. 131/2008
Zastupitelstvo města Hulína v souladu s ustanovením  
§ 85 písm. a) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích  ve znění 
pozdějších předpisů 
a) schvaluje vrácení uhrazené částky na zálohách na kup-
ní cenu bytu č. 1321/25 budoucímu kupujícímu ve výši  
309 800,- Kč za předpokladu, že předmětný byt vrátí městu;
b) schvaluje kupní smlouvy na prodej části pozemku 
parc. č. 1559 v  k. ú. Hulín o výměře 180 m2 manželům 
Miroslavu a Marině Maříkovým, bytem Antonína Dvořáka 
654, Hulín a manželům Jaroslavu a Aleně Zdráhalovým, 
bytem Antonína Dvořáka 655, Hulín, vše za cenu 150 Kč/m2, 
náklady spojené s GP a vkladem do KN a pověřuje starostu 
města jejich podpisy;
c) schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene na části 
pozemku parc. č. 1536 a prac. č. 1544/4, vše v k.ú. Hulín 
firmě Telefonica O2 Czech Republic, a. s., Praha za cenu 
570 Kč, náklady spojené s GP a vkladem do KN a současně  
pověřuje starostu města jejím podpisem;
d) schvaluje Smlouvu o dílo s firmou SATE HULÍN, s. r. o., 
se sídlem Družba 1198, Hulín na akci „Montáž měření 
a regulace ústředního topení v objektu ZŠ Hulín, ul. Nábřeží 
938“ včetně smlouvy o úvěru na úhradu Smlouvy o dílo 
se splátkovým kalendářem a pověřuje starostu města 
podpisem obou smluv;
e) schvaluje investiční záměr na umístění objektu solární 
elektrárny na pozemku parc. č. 2837/15 v k.ú. Hulín;
f) schvaluje investiční záměr na umístění objektu solární 
elektrárny na pozemku parc. č. 3325/1 v k.ú. Hulín;
Platnost usnesení v bodech a), b),  c) do 30 . 1. 2009.
Usnesení č. 132/2008
Zastupitelstvo města neschvaluje v souladu s ust. § 6 
odst. 5 písm. a) Zákona č. 183/2006 Sb., o územním 

plánování a stavebním řádu (stavební zákon) v platném 
znění, pořízení změny Územního plánu města Hulín dle 
krycího listu č. 28;
a) Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ust. § 6 odst. 
5 písm. a) Zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon)  v platném znění, 
pořízení změny Územního plánu města Hulín dle krycího 
listu č. 30 a požaduje od navrhovatele úhradu nákladů 
na pořízení změny dle Směrnice č. 1/2007;
b) Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ust. § 6 odst. 
5 písm. a) Zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon) v platném znění, 
pořízení změny Územního plánu města Hulín dle krycího 
listu č. 31 a požaduje od navrhovatele úhradu nákladů 
na pořízení změny dle Směrnice č. 1/2007;
c) Zastupitelstvo města schvaluje v souladu s ust. § 6 odst. 
5 písm. a) Zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon) v platném znění, pořízení 
změny Územního plánu města Hulín dle krycího listu č. 32.

Usnesení č. 133/2008
Zastupitelstvo města schvaluje vyřazení a likvidaci osobního 
vozidla Škoda Felicia reg. zn. KMD 83-73 (inventární číslo 
3076), pořízeného v roce 1995 a současně ukládá odboru ISM 
provést veškeré úkony spojené s fyzickou i účetní likvidací.

V Hulíně dne 23. října 2008
Mgr. Roman Hoza - starosta                                                                       

Petr Polák - místostarosta

Z úspěšného jednání vedení radnice s představiteli 

Policie ČR vzešla dohoda, že Obvodní oddělení PČR Hulín, 

které v současné době sídlí v Kroměříži, se do Hulína vrátí. 

V těchto dnech se řeší, který z vytipovaných objektů bude 

potřebám policie vyhovovat nelépe a úpravy příslušných 

prostor nejméně zatíží rozpočet města.   
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SENIOŘI

O úkonech za pečovatelství trochu podrobněji III

Vánoce přede dveřmi

Opět jsme u výše úhrad za poskytování pečovatelské služ-

by. Dnes si řekneme něco o obsahu bodu 3., který hovoří 

o poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy.

3a) Dovoz nebo donáška jídla

Úkon zahrnuje celkovou cenu podávaného jednoho hlav-

ního jídla včetně dietního. Dovoz jídla autem – 10 Kč

Donáška jídla pečovatelkou – 20 Kč

3b) Pomoc při přípravě jídla nebo pití

Úkon zahrnuje úhradu nákladů spojených s ohřevem 

jídla, jeho servírováním. 

3c) Příprava a podávání jídla

Úkon zahrnuje úhradu nákladů spojených s podáním 

stravy uživatelům a umytí nádobí po jídle.

Pro seniory v Hulíně rozvoz obědů zajišťuje pečovatelská 

služba, která odebírá obědy z Výrobny jídel a polotovarů 

Věra Bránecká. Finanční částka za oběd je ve výši 52,- Kč. 

V případě zájmu o dietní jídla po operacích a pod. je 

možné požádat o dietní jídlo, které zabezpečí DECENT 

Hulín. Celá porce tohoto jídla je za 49,- Kč, poloviční porce 

lze pořídit za 29,- Kč.

Jako každý rok i letos vedení města nezapomíná 

na seniory pocházející z Hulína, Záhlinic a Chrášťan, kteří 

žijí v okolních domovech pro seniory. Dne 4. prosince 

se rozjeli do domovů, aby jim předali balíčky s ovocem 

a popřáli jim hlavně hodně zdraví a spokojenosti.

<  Setkání seniorů v Kulturním klubu 

Hulín se stává tribunou pro informované. 

Nedávné setkání jim umožnilo dozvědět 

se maximum o nově zřízených sociálních 

službách MěÚ ve spolupráci s Decentem, 

to poslední 3. 11. se už neslo v duchu 

adventním.

Obyvatelé obou domů s pečovatelskou službou se 

mohli 2. a 9. prosince potěšit z přítomnosti dětí z ma-

teřské školy Decent, které babičkám a dědečkům přišly 

popřát krásné vánoční svátky. Připravily si pro ně i vánoční 

besídku, která seniorům udělala velkou radost. Decent 

Hulín, příspěvková organizace - středisko 

pečovatelské služby pro ně zajistilo při 

této příležitosti občerstvení a malé vá-

noční dárky.  
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DĚNÍ VE MĚSTĚ

Višňovce dostaly vánoční dar

Hulín uprostřed staveniště

Na sídlišti Višňovce, jak už jsme čtenáře informovali, 

na sklonku října začala revitalizace sídliště. Prozatím 

jsou hotové hlavní tahy chodníků se zálivy pro lavičky, 

částečně jsou dokončeny terénní úpravy a sadové úpravy, 

vysazené nové dřeviny.

Na revitalizaci sídliště byla vypsaná anketa, po měs-

tě jsou vyvěšeny projektové studie a přesto, že se k tomu-

to tématu konalo i mimořádné zasedání zastupitelstva, 

dochází i zde ke kuriózním situacím: Například jeden 

den je na MěÚ doručena petice o nekácení tří kusů 

borovic, ale záhy jsou pracovníci MěÚ napadáni jinými 

obyvateli téhož sídliště a bombardováni dotazy, proč ještě 

tyto stromy nebyly pokáceny.  „Vzhledem k takovýmto 

půtkám bychom  rádi upozornili na to, že vlastníkem 

pozemků je Město Hulín a ono také nakonec rozhodne 

o konečné variantě řešení,“ řekl vedoucí investičně 

správního odboru Zdeněk Váňa.

Projekt je z větší míry hrazen z prostředků 

Ministerstva pro místní rozvoj, a proto musí být do-

drženy veškeré parametry, které jsou v něm  uvedené. 

„Nelze tedy při výstavbě použít tzv. „lidovou tvoři-

vost“. Samotné město Hulín je velmi spokojeno nejen 

s průběhem prací, které provádí Správa a údržba 

silnic Kroměřížska, ale i se stavebním dozorem, jímž 

je Ing. Emil Chalupa. Ten se stal hnacím motorem 

celé stavby,“ uzavřel Z. Váňa.
Nové chodníky jsou součástí revitalizace sídliště Višňovcce.

Ve čtvrtek 13. listopadu proběhlo v Hulíně jednání 

zástupců Města Hulína s hlavním stavbyvedoucím 

dodavatelské stavební firmy Strabac, která buduje 

rychlostní komunikaci R55, Ing. Janem Vavříkem. 

Jednání směřovalo hlavně k obslužným komunikacím 

pro výstavbu samotného tělesa rychlostní komunikace. 

Přestože město není vlastníkem těchto komunikací, 

považoval stavbyvedoucí za důležité informovat zá-

stupce města Hulín potažmo občany o jejich záměrech, 

neboť se týkají přímo občanů. Zejména místních částí 

Chrášťany a Záhlinice. Zástupci města upozornili do-

davatele na nutnost dodržení všech domluvených tras 

s následnou opravou těchto komunikací. Dodavatel 

stavby – zástupce Strabacu - se zavázal, že pokud bu-

dou používat tyto silnice, budou se řádně starat o jejich 

průběžnou údržbu. To znamená, že zabezpečí jejich čiš-

tění a v letních měsících i kropení. Lze předpokládat, že  

společné jednání, které firma hodlá se zástupci města 

a občany dotčených částí Hulína udělat, patrně vyvolá 

mezi nimi hodně nevole, ale nutno říci, že tato situace 

potrvá do roku 2010. Budeme ji muset prostě akcepto-

vat. Nechť je nám útěchou, že jakmile výstavba skončí, 

firma je zavázána provést celkovou opravu všech silnic, 

které v průběhu výstavby užívala. Již nyní víme, že 
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DĚNÍ VE MĚSTĚ

Škola jako nová 

cesta z Hulína do Chrášťan bude rozšířena cca o 1 metr 

před zahájením výstavby a po dokončení dostane tato 

vozovka zcela nový asfaltový povrch. Cesta ze Záhlinic 

do Chrášťan bude, pokud jde o její šířku, zachována. 

Dostane také nový asfaltový koberec.

Na jednání došlo i k dohodě o dodávce ornice, která 

bude uložena na bývalé skládce v Chrášťanech a bude 

použita pro potřeby města a jeho občanů. Část této srývky 

budou využívat zemědělci. Jde o přibližně 3 tisíce metrů 

čtverečních ornice.

Stezky a nářky nad žalostným stavem budovy školy 

v Záhlinicích jsou už dnes minulostí. Jako velmi prozíravé 

se ukázalo rozhodnutí Rady města pronajmout část 

této budovy Ředitelství silnic a dálnic Brno. Tato firma, 

která dle smlouvy bude užívat budovu školy do ukončení 

výstavby rychlostních komunikací R55 a R49, ji dala kom-

pletně do pořádku. Budova má dnes nová plastová okna, 

zrekonstruovaná sociální zařízení, jednotlivé učebny byly 

rozděleny příčkami a vytvořily se tak ideální prostory pro 

řízení stavby. Všude jsou už dnes nové podlahové krytiny 

a v těchto dnech firma buduje v podkroví ubytovací ka-

Děti ve třídě zdejší MŠ si užívají tepla a pohody.

pacity. Tím se samozřejmě zlepšili i podmínky pro provoz  

mateřské školy v Záhlinicích a školka si s novým nájem-

cem vůbec nepřekáží. Vybudovaná  bude i komunikace 

k fotbalovému hřišti podél lipové aleji, o níž jsme psali 

v minulém čísle Hulíňanu. Po obou stranách budou vy-

tvořena i parkovací místa. Kompletně bude přebudována  

i zdejší tělocvična, z které bude do ukončení výstavby in-

formační centrum stavby, což je požadavek Evropské unie. 

Budova bude zateplená s novou fasádou, takže se sníží 

energetické náklady na její provoz. Pronájem budovy byl 

krokem, který vedl ke prospěchu obou stran.   

... jako nová

Škola...

Interiér budovy školy se změnil k nepoznání.
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DĚNÍ VE MĚSTĚ

Vyhřívané chodníky nebudou

Sprejeři vysávají peníze z našich kapes

Mnozí občané se začínají zajímat, co se to vlastně 

ukládá pod nové chodníky. Při pohledu na plastové roury 

se někteří z nich nechávají unášet fantazií. Byli i tací, kteří 

dokonce usoudili, že se v Hulíně budou vytápět chodníky. 

Což o to, nápad je to dobrý, vždyť město by na tom jen 

ušetřilo. Nemuselo by se starat o zimní údržbu, lidé by se 

neklouzali a nepadali… ale není to tak. Aby nedocházelo 

k dohadům a Hulíňané se nemuseli unášet jen na křídlech 

fantazie, rozhodli jsme se občanům sdělit toto:

Město Hulín uzavřelo dlouhodobou dohodu s fir-

mou NWT Computer. Dohoda je založena na tom, že 

město umožní v souvislosti s výstavbou chodníků položit 

chráničky pro takzvanou metropolitní síť. Jde tedy o to, 

aby v budoucnu byla zajištěna nejmodernější technologie 

pro rozvod veškerých druhů médií. Internetem počínaje 

přes kabelovou televizi, zavedení telefonních linek a ka-

merovým systémem města konče.

Už jen připomeňme, že veškeré vyvolané investice 

hradí firma NWT Computer, a to s tím, že Město Hulín 

umožní při rekonstrukcích komunikací natažení těchto 

chrániček. Pochopitelně bude Město Hulín u firmy uplat-

ňovat své případné požadavky.

V Hulíně opět začali řádit sprejeři. Ve dnech od  

3. listopadu po každém víkendu nachází majitelé nemo-

vitostí – Město Hulín nevyjímaje – své domy označené, 

přesněji zmrzačené  sprejerskými nápisy. V listopadu se 

sprejerům podařilo znehodnotit více než 20 nemovitostí, 

z toho pět objektů, které jsou v majetku města. Kde všude 

řádili? Jejich bezohlednosti, ba směle lze říct, že tuposti, 

se nevyhnula Základní škola Nábřeží ani školní pavilony 

a garáže Městského úřadu. „Nejvíce zarážející je fakt, že 

sprejeři zprznili i fasádu bývalé budovy policie, kterou 

město dva týdny předtím nechalo odborně od spre-

jerských nápisů očistit,“ řekl Hulíňanu vedoucí odboru 

správy majetku města Zdeněk Váňa. „Odstranění těch 

starých nápisů město přišlo na víc než 13 tis.korun, ale 

díky sprejerům vše vyšlo vniveč.“

Vzhledem k tomu, že současné „malůvky“ (protože 

ty v Hulíně se ani sprejerskými nápisy nazvat nedají) jsou 

tentokrát v mnohem větším rozsahu než minule, bude  

nás jejich odstranění stát kolem 50 tisíc korun.  Do této 

částky ovšem nejsou započítány soukromé nemovitosti. 

Když píšeme „budou nás stát“, nemýlíme se, neboť tuto 

částku zaplatíme my všichni z vlastních kapes ve formě 

daní. Nakonec i ti, kteří ty „malůvky“ vyrobili, pokud jsou 

obyvateli našeho města.

Když si uvědomíme, že v rozpočtu města na ta-

kovéto odstraňování nejsou plánované žádné finanční 

prostředky, musíme se ptát: Kde tyto peníze vzít? Jedinou 

možností je zkrátit rozpočet z odboru investic, takže opět 

se to projeví na občanech, na jejich nespokojenosti.  

Nedočkají se ani oprav chodníků, ani dalších původně 

plánovaných investičních akcí, které by jim zpříjemnily 

život. 

Ruku na srdce, jsme dostatečně všímaví vůči tomuto 

druhu vandalizmu? Jsme ochotni se osobně zasadit 

o to, abychom tyto vandaly odhalili? Na adresu sprejeřů 

také jeden vzkaz: Bez ohledu na výši způsobené škody 

jde o trestní čin s poměrně vysokou sazbou. Měli byste 

o tom vědět!
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Dva přístupy k věcem veřejným

Dvojí přístup k těm, kteří s námi žijí. Vlevo popelnice na 

nově vydlážděném chodníku nejfrekventovanější tepny 

pro pěší. Popelnice, které by zajisté v domě našly jiné místo, 

na chodníku překážely ještě v listopadu.

Takto vypadala na podzim spojnice Bezručovy a Partyzánské 

ulice. Ne náhodou. Z nevzhledného pásu zeleně dokázali 

manželé Richterovi udělat ráj pro oči. Občané, kteří tu žijí 

nebo tudy jen procházejí, jim za to upřímně děkují. 

EKOLOGIEStrom za každý starý strom

Se stromy je to jako s lidmi. Když se ohlásí k životu, 

radujeme se z nich, povzbuzujeme je v růstu, pečujeme 

o ně, až se nakonec jejich koruny rozvětví a v jejich stínu 

se schází celé rodiny. Pak zestárnou a jako většina těch, 

které poznamenají léta, slábnou. V jejich nitru se zabydlí 

nemoci, ovoce, které plodí, už není sladké jako kdysi, 

jejich plody hyzdí různé skvrny, až nakonec musí ustoupit. 

Těm mladým, nadějným a hlavně zdravým. 

Ne jinak tomu je i v našem městě. Kolik povyku 

bylo kvůli nezdravým, ba i v mnoha případech životu 

nebezpečným stromům v Holešovské ulici a mnohde 

jinde! Nepomohlo než jen poděkovat jim za všechno, co 

přinesly, v jejich blízkosti vysadit nové, zdravé – a aby 

právě ty měly dost místa na rozvětvení své koruny, staré 

zemřely. Ne ve stoje, ale zásahem lidské ruky.

Mladé stromy utěšeně spěchají k obloze a i v nej-

větším větru nám dávají na známost, že mají mízy tolik, 

že je lecjaká vichřice neudolá.

Revitalizace sídliště Višňovce. Název investiční akce 

nepříliš lahodící poetickému uchu, nicméně pod těmi 

třemi slovy se skrývá velký kus práce. Promyšlené, cíle-

vědomé a doprovázené pozornými zraky lidí. 

Když se starosta Hulína Mgr. Roman Hoza společně 

s místostarostou Petrem Polákem jednoho ponurého 

listopadového rána přišli podívat, jak práce na výsadbě 

stromů na Višňovcích pokračují, vzali do ruky rýč a také 

přiložili ruku k dílu. „Jak symbolické! Sídliště Višňovce 

kdysi dostalo název podle několika višní, které tu vždy 

počátkem léta zarodily. Abychom na to nezapomně-

li, rozhodli jsme se, že právě tu v rámci jeho oživení 

a zazelenaní vysadíme další tři višně. No a jednu z nich 

jsme si zasadili s místostarostou společně,“ řekl starosta 

hned poté, co zahradník zalil mladý, právě zasazený 

strom. „Když tlumočíme pracovnicím životního prostředí 

různé požadavky na kácení stromů, spílají nám,“ přidal 

se Petr Polák. „Zuby-nehty se brání motorovým pilám, 
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jejichž zásah je vždy nevratný, a tak jsme se rozhodli, že 

zavedeme na radnici tradici. Za každý pokácený strom 

její představitelé zasadí nový,“ připojil se místostarosta 

a starosta jeho slova podpořil: „Když ne jeden, bude to 

pro nás pro všechny ještě užitečnější.“

Nabízí se paralela s rodičovstvím. Mnohdy slý-

cháme, že ve správné rodině jsou alespoň dvě děti. My 

rodiče je dáváme světu, své zemi. Jedno za sebe, to druhé 

za partnera. A když přidáme další, je to dítě tomuto státu. 

Zemi, v níž žijeme. 

Tak nějak to bude i se stromy. Čím více alejí a sadů 

se nám podaří ukotvit do země, tím lépe se nám bude 

dýchat. Žít.

Alžběta Škarpichová  

Hulín se opět zazelená

Stromy. To je téma, které se stalo už ne-

odmyslitelnou součástí Hulína i měsíčníku 

Hulíňan. Sotva některému z občanů našeho 

města uniklo, že výsadba stromů a keřů dostává 

stále větší prostor.

Je tu konec roku a s ním i čas hodnotit 

a počítat. Na odboru životního prostředí jsme 

se dozvěděli, že jen ve Farské zahradě bylo 

vysazeno letos 870 keřů, 13 stromů, 45 trvalek 

a 22 pnoucích dřevin. To vše je dílem firmy 

Zábojník – Zahradní architektura.

Na koupališti také přibyla letos nová ze-

leň. Vysazeny tu byly 3 javory a na 70 thují.

Sídliště Višňovce v rámci projektu revitalizace, 

na níž se, pokud jde o sadové úpravy, podílí A Studio 

Kroměříž s Ing. arch. Radmilou Vraníkovou, Ing. Evou 

Holáskovou a Ing. Barborou Krupkovou, vypracovalo 

projekt, jehož konečná podoba se už stává skutečností. 

Vysazeno tu bylo 50 vzrostlých stromů, 180 keřů hlohu 

a mušovce a tři višně.  

Záhlinice a Národní divadlo HISTORIE

Málokdo ví, že mezi několika základními kameny 

naší „zlaté kapličky“ je také kámen z bývalého záhlinic-

kého lomu na Slivotíně. Nese nápis „Záhlinice na Moravě, 

vlasti Tobě ku oslavě.“ Zasloužil se o to významný rodák 

Záhlinic, starosta obce, poslanec Zemského sněmu, 

poslanec Říšského sněmu ve Vídni, národohospodář, 

zemědělský politik, a také literát František Skopalík. 

O účast při této události byl požádán dopisem, který mu 

jménem slavnostního výboru napsal v Praze 24. dubna 

1868 Dr. Ant. Čížek. 

„Velevážený pane! Výbor pro povzbuzování Nár. 
divadla hodlaje kladení základního kamene pro Nár. 
divadlo oslaviti způsobem národa českomoravského 
důstojným, hleděl k tomu, aby zejména i statečné 
rolnictvo moravské význačným úkonem účastenství 
své při této slavnosti projevilo; a proto jmenoval Vás, 



Hulíňan     12/2008

9

HISTORIE

velevážený pane, jenž jste vlastním přičiněním svým 
byl osvědčil, co zmůže pevná vůle moravského uvě-
domělého a pokroku  nakloněného rolníka, abyste 
jménem venkovských obcí moravských při slavnosti, 
jež se dne 16. května v Praze konati bude, vykonal 
udeření na základní kámen Národního divadla.

     Kojící se nadějí, že, velevážený pane, vznešený 
na Vás úkol přijmouti ráčíte, přikládáme Vašnosti 
program slavnostní.“ 

Dva dny poté, co doktor Čížek napsal tento dopis 

Františku Skopalíkovi, adresoval témuž muži do Záhlinic 

dopis také Dr. František Táborský: 

„Vaše blahorodí!“  začíná uctivým oslovením.  
„Jak Vám povědomo, konají se velkolepé přípravy 
k oslavení základu Nár. divadla. I my Moravané 
zajisté nezůstaneme posledními za bratry Čechy, 
a to tím více, an má se též osvědčit spokojenost 
Čechů a Moravanů. Přijedou tedy k větší slávě též 
četná banderia ze všech míst a končin českých, a tu 
nám napadlo, zdali by a jakým způsobem by jsme 
mohli též hanácké a snad i valašské banderium 
sem dostati. Žádám Vás tedy ve jménu výboru, by 
jste měl tu laskavost a nám oběžní poštou poslal své 
dobré zdání, zdaliž možno to banderium z Moravy 
vypravit a pod jakými podmínkami.  
Pro 50 Hanáků i s koňmi máme zde celé 
zaopatření, byty i stravu zdarma, a mys-
lím tedy, že by to se žádnou větší výlohou 
spojeno nebylo, neb co zde Hanáci utratí 
za stravu a byt, uspořili by a měli za to do-
voz koní do Prahy...“ a připojuje konkrétní 

termíny a adresu, na kterou od Fr. Skopalíka 

očekává odpověď.

František Skopalík odjel v květnu se 

skupinou Hanáků a Hanáckým banderi-

em do Prahy na tuto slávu. Prapor z této 

doby dodnes uchováváme v místním 

záhlinickém muzeu. Letos už tomu bylo 

140 let. Takové výročí si už zaslouží větší 

pozornost, a tak jsme se ve Spolku přá-

tel muzea Františka Skopalíka rozhodli 

v rámci letošního putování po stopách našeho rodáka 

navštívit Národní divadlo a svou návštěvu spojit také 

s představením Naši furianti. Protože u této příležitosti 

byly základní kameny zpřístupněné, samozřejmě jsme se 

chtěli podívat, v jakémže stavu ten náš kámen je. 

U cestovní kanceláře jsme zařídili autobus s prů-

vodcem. Zájem z řad občanů Záhlinic byl tak velký, že 

se na všechny ani nedostalo. I počasí se jako zázrakem 

v ten den proměnilo, a tak jsme 15. listopadu procházeli 

sluncem zalitou historickou Prahou. Viděli jsme Hradčany, 

Malou stranu, rekonstrukci Karlova mostu, pěšky jsme 

si prošli různá pražská zákoutí včetně Staroměstského 

náměstí. Nenašel by se ten, kdo by neposlouchal zasvě-

cený výklad průvodce cestovní kanceláře, a tak nám den 

do 18 hodiny uplynul jako voda a my už jsme netrpělivě 

čekali na vstup do „zlaté kapličky“. Základní kámen jsme 

zrekonstruovaný našli v pořádku. Prohlídka historické 

budovy i samotné představení zanechali ve všech ne-

zapomenutelné dojmy. Bylo příjemné uvědomit si, že 

i naše obec v době výstavby Národního divadla zásluhou 

Františka Skopalíka přispěla nemalou částkou tak, jak je 

psáno v knize Národní divadlo z roku 1892. Můžete do ni 

nahlédnout v našem muzeu.

Marta Konečná

Záhlinice na Moravě – tato slova jsou vytesána do kamene, který přivezli před léty jejich občané do Prahy. Kámen si ve Zlaté kapličce mohli nedávno zblízka  prohlédnout.
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V uplynulém měsíci nás navždy opustili tito 

naši spoluobčané:

 

Vladislav Hrabal  (1934)

Marie Pospíšilová  (1922)

Ladislava Miškovská  (1929)

Opustili nás

Manželé Stárkovi oslavili zlatou svatbu

Blahopřejeme!

Je tomu už padesát let, co si své „ano“ řekli manželé Otto Stárek a Anna 

Faconová, společně užívající již půl století jméno Stárkovi. K tomu, aby své životy 

spojili, je vedla 22. listopadu 1958 mladá láska. Vztah, z něhož vzešel další život. 

Narodila se jim dcera, která dnes žije v daleké Kanadě i s jejich vnučkou a jediným 

pravnukem. 

V Hulíně jsou dnes sami se svým stářím. Zlatá svatba je opravdovým 

důvodem k oslavě, a proto se k řadě gratulantů připojujeme i my v Hulíňanu. 

Nechť vás spojuje nejen dlouhý společný život, řada vzpomínek, ale i jistota, že 

v dobrém i zlém, jako kdykoliv dosud, zůstanete jeden druhému po boku. Hodně 

zdraví manželé Stárkovi! 

Dne 28. prosince se dožívá významného životního jubilea paní učitelka Marie Antalová,

někdejší ředitelka základní školy v Hulíně.

Upřímně děkujeme za její obětavou práci ve prospěch nás i našich dětí.

Do dalších let přejeme hlavně hodně zdraví, dobrou životní pohodu a mnoho krásných dnů.

Hulínští žáci 
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VORVAŇ 2008

Knihy - žánry - ilustrace

Opravdový přítel

Už druhý rok jsme se zúčastnili soutěže ZLÍNSKÝ 

VORVAŇ, která má dlouholetou tradici. Mužstvo žáků 

je složeno z 3., 4., 5., 6., 7. a 8. tříd a soutěží v netradič-

ních disciplínách. Organizace této soutěže je výborná, 

soutěžící jsou povzbuzováni svými spolužáky, kteří 

mají vyrobeny transparenty. V letošním roce jsme se 

z 38 škol umístili na krásném 10. místě. 

Mezi jednotlivými soutěžemi se losuje tombola 

ze vstupních lístků. I tam jsme měli štěstí a krásné 

ceny si odnesli dva žáci naší školy. 

Děkujeme městu Hulín za zajištění autobusu 

na tuto akci. 
Cesta domů byla radostná. Někteří si vezli s sebou ceny a všichni báječné vzpomínky.

Žáci 2. stupně se v hodinách výtvarné výchovy 

a slohu podíleli na malém projektu  nazvaném „Knihy, 

žánry, ilustrace.“ Formou referátů, vyhledávání informací 

a vlastní tvorbou se dozvěděli o něco více o ilustracích, 

našich a zahraničních ilustrátorech. Ilustrace přiřazovali 

k jednotlivým textům, názvům knih, spisovatelům nebo 

naopak. Mnozí z nich konstatovali, že si často vybírají 

knihu právě podle ilustrací. Mezi oblíbené patří Josef 

Lada, Jiří Trnka, Zdeněk Burian a další. Bavilo je také tvořit 

vlastní ilustrace. Bez povšimnutí nezůstaly ani  jejich 

autorské pokusy, ať to byla próza či poezie.

Mgr. Ilona Herodesová

Opravdový přítel je,

kdo tě slovy zahřeje.

Ten, kdo slovy potěší,

záhadu zlou vyřeší.

Ten, kdo neopustí tě v nouzi,

ten, kdo nevymáchá tě v louži.

Jen ten, kdo zná tě dobře,

o tom víš, že nepředhodí tě kobře.

David Šudoma, 9. B



Hulíňan     12/2008

12

ŠKOLA

V pavilonku se po večerech svítí

Školní pozemek už není tím, co býval. Nezdravé 

stromy a staré keře byly zlikvidovány, na terén navezena 

nová, kvalitní ornice a pavilonek, v němž školákům 

sotva bylo v posledních letech příjemně, protože v zimě 

jej ani nebylo možné užívat, se změnil k nepoznání. 

Má nová plastová okna, přiveden byl do něj teplovod, 

takže je už uvnitř příjemně teploučko, všude vymalo-

váno a čisto, vybudovaná jsou tu dokonce i  sociální 

zařízení. Dopoledne slouží školákům, kteří v rámci  

pěstitelských prací mohou v něm trávit školní do-

poledne, školní ekotým samozřejmě nevyjímaje. 

A odpoledne? V té době je prostorem pro zájmovou 

činnost. Snad nejvíce jej „obývají“ mladí ochránci 

přírody, kteří se sem přestěhovali ze své klubovny v  

Kostelní ulici, a ženy z hulínského svazu žen. 

My jsme zastihli v pavilonku v jednu sychra-

vou středu podvečer mladé ochránce přírody, kte-

ří si se svým Pavlem (rozumějte Pavlem Šálkem, 

který jim věnuje doslova kus svého života) dávali 

do pořádku archiv kreseb a fotografií ptáků. 

Dělali nové nástěnky a pilně se zaměstnávali 

vším, co jim zimní počasí dovoluje v teple pod 

střechou. Tak už to trvá měsíc, a protože se 

stěhováním měli práce plné brýle, jsou vděční 

za každý podobně oddychový podvečer. Paní 

ze svazu žen už na židle pošily teplé polštářky 

a všichni „Pavlovi muži“ i s jednou dívkou, 

která toho dne přišla, něco kutili.

Jakmile se dny trochu prodlouží, dají 

se opět do práce venku. Pozemek je uklizen, 

dříví a proutí z keřů, které nachystali Kombyt 

Servisu na štěpkování, už leží na hroma-

dách, a plánů je stále víc. K jezírku, které 

se chystají vybudovat za pavilónkem, aby 

v něm živočichy měly klid, se přidá další 

těsně před vchodem. Až při likvidaci jedné 

přerostlé dřeviny zjistili, že pod jejími 

kořeny je už dno jezírka, které tu kdysi kdosi vybudoval. 

Škoda jen, že jej pak zavezli antukou, kterou je teď třeba 

pracně vyvézt. Místo jednoho jezírka budou tedy dvě 

a na jaře snad přibude i pergola pro děti ze školní družiny. 

Na pořad dne přijdou mnohé další plány, ale o těch až 

na ně přijde čas.

(aš)     

Jak školákům, tak mladým ochráncům se v nové klubovně líbí. Usilovně rovnali archiv a dělali nástěnky.

Před pavilonkem se díky likvidaci přerostlé dřeviny objevilo původní jezírko. Zasypané antukou...
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Halloween ve školní družině 

S námi čerty jsou jen žerty

Výroba strašidel z dýní je jednou z oblíbených činností.

Halloween se slaví v anglicky mluvících ze-

mích 31. října. Děti se oblékají do kostýmů, chodí 

od domu k domu a koledují.

U nás se Halloween moc neslaví, ale letos 

to bylo v naší školní družině jinak. Společně jsme 

vyřezali ozdobné dýně a tajemné odpoledne 

mohlo začít. Pro dokreslení atmosféry jsme 

si zatemnili okna ve třídách, sedli si do kruhu 

kolem svítící dýně a vyprávěli jsme si napínavé, 

hrůzostrašné příběhy. Nemohly chybět ani stra-

šidelné kostýmy, do kterých jsme se převlékli. 

Prožili jsme příjemné odpoledne a za odměnu 

jsme si odnesli i sladkou koledu.

Děti ze školní družiny, ZŠ Hulín

K projektovému týdnu od 1. prosince do 5. prosince 2008

Na dvoře školní družiny v Hulíně někdo tiše a taju-

plně zaklepal. Spolu s dětmi jsme otevřely dveře nejkrás-

nějšímu měsíci roku – prosinci.

Dlouho očekávané chvíle napětí se konečně při-

blížily. Abychom si všichni zkrátili čekání na Mikuláše, 

připravily jsme pro děti projektový týden „S námi čerty 

jsou jen žerty“. V tomto týdnu bude mít každý žáček 

příležitost vyřádit se a vydovádět v zájmové činnosti, 

ke které má nejblíže. Nachystaly jsme výtvarnou soutěž, 

pěvecké soupeření, vlastnoruční výrobu čertích růžků 

a obleků. Celý čertovský rej vyvrcholí v pátek  5. prosince 

odpoledne, kdy pro děti školní družiny uspořádáme 

Velkou čertovskou diskotéku v tělocvičně ZŠ. Mezi naše 

nejmenší tam zavítá Mikuláš s čertem. Nejdříve  budou 

oba sledovat velké sportovní zápolení všech sto deseti 

družinových čertíků, pak se určitě zapojí i do tance kopyt-

níčků – čertíčků. Za odměnu nachystají a rozdají dětem 

balíčky plné sladkostí a krásně zdobených perníčků.

No a těšení se na nejkrásnější svátky v roce, 

na Vánoce, už bude naplněno výrobou přáníček, dárků, 

výzdobou tříd a chodeb školní družiny. Společně s dětmi 

se připojíme drobnými výrobky k tradičnímu Vánočnímu 

jarmarku, který pořádá Základní škola. Chybět nebude ani 

Vánoční koncert dětí ZUŠ.

Snad každý chce uslyšet cinkot zvonečku v tom 

nejkrásnějším prostředí.

Prostřednictvím Hulíňanu bychom chtěly poděkovat 

rodičům, kteří s námi úzce spolupracují a pomáhají nám 

tak docílit, aby činnost a celkové vyžití ve školní družině 

bylo ještě kvalitnější a různorodější: Paním Růžičkové 

a Hrubčové za krásné a chutné perníčky a ovoce, paním 

Dutkevičové, Mlčákové a Greplové za potřeby k výtvarné 
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činnosti dětí, inženýru Omastovi za darování a instala-

ci monitorů k počítačům, pánům Spurnému a Holubovi 

za krásné divadelní vystoupení v roli Mikuláše a Čerta. 

Paním Čumpelíkové a Švajdové za krásné vzrostlé květiny, 

které zkrášlují a zútulňují prostory školní družiny. Naše 

největší poděkování patří naší bývalé kolegyni, oblíbené 

vychovatelce Marušce Zavadilové za její příkladný přístup 

k tomuto krásnému povolání. Stala se naším velkým vzorem. 

V září si začala plně vychutnávat  zaslouženého odpočinku 

v důchodu. Přejeme jí hodně zdraví a rodinné pohody.

Až se rozsvítí vánoční stromeček, až o Štědrém dnu 

zazvoní rolničky, rozzáří se dětské oči, zastavme se my 

dospělí v té uspěchané době aspoň na chvíli! Nechme se 

unášet krásou klidu, míru a pohody. Vraťme se alespoň 

myšlenkami v těchto dnech do krásného, bezstarostného 

dětství. Svého dětství. Tam domů…

Krásné Vánoce, zdraví, radost, lásku a pohodu v roce 

2009 všem dětem, lidem i zvířátkům přejí  vychovatelky 

školní družiny při ZŠ Hulín.

Lenka Filandrová, Iveta Frátriková, Iveta Vajdová 

a Eva Formánková  Čertovské úkoly vzala děvčata se vší vážností...

Zvonky na PORTA MUSICAE poprvé a hned zlatéZE ŽIVOTA ZUŠ

Ve dnech 22. a 23. listopadu se ZVONKY poprvé 

zúčastnily Porty Musicae v Novém Jičíně. Sbor přivezl 

Hulínu i hulínské ZUŠ ten nejkrásnější dárek k 30. výročí 

školy. Vítězství.

„Když jsme se rozhodovali, zda na tuto soutěž jet, 

docela jsem se obávala. Vždyť právě Porta je soutěží vý-

běrových sborů České republiky a jak je známo, v Česku je 

výborných, kvalitních sborů přehršel. Navíc mezinárodní 

hodnotící porota je složena z nejlepších českých, slo-

venských a rakouských profesorů, pěveckých pedagogů 

a sbormistrů,“ řekla sbormistryně Mgr. Dana Zapletalová. 

Když se dozvěděla, že ve stejné kategorii jako Zvonky 

bude soutěžit i IUVENTUS GAUDE z Jablonce nad Nisou, 

držitel zlaté medaile ze Světové olympiády v rakouském 

Grazu, její rozhodnutí zúčastnit se této soutěže nebylo 

o nic jednodušší. Obavy Dany Zapletalové se ovšem 

nepotvrdily. Hulínští zpěváčci v kategorii starších sborů 

(což je do 19 let) na Portě získali zlato. Součástí soutěže 

je i seminář pro sbormistry z celé České republiky, kteří 

také soutěž hodnotí. Zvonky získaly všemi hlasy zlato 

a oceněni byli i za nejlepší provedení povinné skladby. 

„Porota nás tedy hodnotila, a to říkám bez sebechvály, 

jedinečně. Jediné, co nám svým způsobem vytkla, bylo to, 

že by děti měly vložit více do výrazu svého projevu. Aby 

více daly najevo svou radost ze zpívání, a tu ony opravdu 

mají,“ dodala Dana Zapletalová. 

Opět se jednou potvrdilo, že ne vždy vítězství na svě-

tové olympiádě, na kterou se dostanou jen velmi solventní 

sbory, je i zárukou kvality. Dokazuje to fakt, že sbor IUVENTUS 

GAUDE na letošní Portě získal jen stříbro. Zlato je v Hulíně.

Abychom byli úplní, ke všem chválám a díkům 

Zvonkům patří i to, že Roman Hoza získal od poroty 
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Celá plejáda žáků vystoupila v galaprogramu v den oslav 

30. výročí školy. Pozvaní hosté spolu s ostatními diváky 

ocenili všechny výkony, nicméně neskrývanou radost měli 

z nedávného vítězství Zvonků na prestižní přehlídce v Novém 

Jičíně. Na závěr večera předal učitel Petr Voříšek ředitelce 

školy Emilii Šimordové kytici a poděkování za všechno,  

co za poslédní léta i ona pro školu udělala.  

Eva Kývalová o posledním listopadovém víkendu získala 

ve své kategorii 2. cenu za sólový zpěv. Z ceny se radovaly 

společně i s korepetitorkou Lenkou Poláškovou.

Na předních místech se umístili i Tadeáš Hoza, Lucie 

Vajdová a Beáta Vávrová. Spolu s  pěveckým sborem 

Zvonky přivezli nejkrásnější dárek k jubileu školy. 

Čtěte na str. 14 - 15.
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ocenění za Barytonové sólo. Celkový dojem z prezentace 

Zvonků v Novém Jičíně byl podle slov porotce Marka 

Valáška, sbormistra, pedagoga PedF UK a Pražské kon-

zervatoře,  projevem přímo akademickým, což rozhodně 

byla i zásluha naší korepetitorky Mgr. Lenky Poláškové. Ta 

ještě víc podtrhla výsledek výkonu zpěváků v skladbách 

se svým klavírním doprovodem.

Sboru Zvonky, sbormistryni, korepetitorce a sa-

mozřejmě i vedení školy je za tento i všechny další 

výsledky, které dosud Zvonky dosáhly, třeba poděkovat 

a poblahopřát. Ředitelka školy Emilie Šimordová byla 

na Portě v hledišti a domů se vrátila na „své“ zvonky ještě 

více pyšná. „Udělaly mi obrovskou radost,“ řekla.  Nechť 

jim tedy radost ze zpívání a ochota podřídit své soukromé 

zájmy společnému úspěchu ještě dlouho vydrží. Budeme 

se těšit na další dobré zprávy o jejich působení doma 

i v zahraničí,“ dodala.

Alžběta Škarpichová 

Hulínské hlasy zasáhly do soutěže

Pět mladých hulínských talentů – žáků ZUŠ Hulín 

ze třídy učitelky zpěvu Mgr. Dany Zapletalové – se 

i letos zapojilo do klání žáků uměleckých škol, jehož 

vyhlašovatelem je Základní umělecká škola „Žerotín“ 

v Olomouci. Pěvecká soutěž Olomouc 2008 letos vstoupila 

již do jubilejního pátého ročníku. Připomeňme, že jde 

o soutěž v sólovém klasickém zpěvu a účastní se jí kromě 

žáků základních uměleckých škol i studenti konzervatoří 

a vysokých uměleckých škol. Každý ročník se svou po-

vinnou skladbou věnuje určitému hudebnímu období 

či osobnosti. Pátý ročník, který se letos konal ve dnech  

27. až 29. listopadu, podporoval soudobou hudbu žijících 

evropských autorů a hudbu 20. století.

To bylo také téma, které oslovilo i hulínské hudební 

talenty. Evu Kývalovou a Romana Hozu, kteří soutěžili 

ve stejné kategorii IV. A. Byla to pro ně náročná dvoukolo-

vá kategorie a zasáhli do ní dámy a pánové do dvaceti let, 

kteří zpěv na vyšší umělecké škole nestudují. Oba hulínští 

reprezentanti sólového zpěvu se museli do finále nejdříve 

probojovat do druhého kola, aby mohli pak zamířit k me-

tám nejvyšším. V jednokolové kategorii II. měla hulínská 

ZUŠ svá želízka v ohni v osobě Lucie Vajdové a Tadeáše 

Hozy. Tuto kategorii obsadili děvčata a chlapci do 15 let. 

Naší poslední a nejmladší nadějí byla Beáta Vávrová, 

která soutěžila v I. kategorii, což je rovněž jednokolová 

kategorie pro děvčata a chlapce do 12 let.

Všechny sólisty, kteří se školí pod vedením učitelky 

zpěvu zdejší ZUŠ  Mgr. Dany Zapletalové, doprovázely 

na klavíru Mgr. Lenka Polášková a Hana Odstrčilíková.

Jak v Olomouci naše naděje sólového zpěvu do-

padly? 

Odborná porota ve složení MgA. Magda Bělo-

hlávková (Hudební škola hlavního města Prahy), 

Doc. Magdaléna Hajóssoová (Vysoká hudební škola 

Berlín a AMU Praha), MgA. Pavel Horáček (Opera Plzeň), 

Ivana Lukášová (ředitelka ZUŠ Vysoké Mýto), Mgr. Eva 

Malatincová, Ph.D. (Církevní konzervatoř Bratislava), 

rozhodla takto:

Beátě Vávrové, která soutěžila v konkurenci  

35 soutěžících a porota ohodnotila pouze 14 z nich, udě-

lila 4. cenu stejně jako Lucii Vajdové v kategorii II., kde ze 

22 soutěžících ohodnotili pouze osm z nich. Tadeáš Hoza 

získal 2. cenu a účast na sobotním koncertě vítězů. 

Ve IV. A kategorii se Eva Kývalová i Roman Hoza 

úspěšně probojovali do druhého kola, bohužel Roman 

onemocněl a v soutěži už pokračovat nemohl, zato Eva 

získala krásnou 3. cenu.

„Všem moc děkuji za vzornou reprezentaci a přeji 

hodně dalších úspěchů, ale hlavně radost ze zpěvu,“  

řekla bezprostředně po soutěži jejich učitelka Mgr. Dana 

Zapletalová. Ke gratulaci se samozřejmě připojujeme.
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Pracovnice SVČ a učitelky z bývalé MŠ Družba i v le-

tošním školním roce (i po sloučení MŠ ve městě) pokračují 

ve spolupráci, a to formou hrátek pro MŠ. V letošním 

roce již proběhly dílny pro dvě šikovné ruce, na prosinec 

plánujeme hrátky ve víceúčelové multimediální učebně 

s oblíbeným Alíkem, svoji zručnost a sportovní nadšení 

budou děti potřebovat při jarní olympiádě. Co chystáme 

Hrajeme si

Pedig a skleněná krása

Korálkování

na konec školního roku? No přece výlet za hranici všedních 

dnů, ale kam to bude, to se děti dozví, až přijde čas.

SVČ ovšem nemyslí jen na děti. Pro pedagogy 

připravilo kurs grafiky, který jim pomáhá obohatit svou 

práci o nové nápady při formování malých človíčků. Jsme 

rádi, že spolupráce s mateřskou školou není formální a že 

je nám všem k užitku.

Jsou dva pojmy, které mnohé maminky i babičky se 

svými dětmi znají. Již druhým rokem probíhá pod vede-

ním paní Ondrouškové série kurzů pletení z pedigu. Zájem 

je velký. Na každém kurzu se maminky pod odborným 

vedením zdokonalují ve vytváření ozdobných podnosů, 

květináčů, košíků a jiných dekoračních předmětů, kterými 

krášlí své domovy nebo vlastníma rukama a dle fanta-

zie tvoří dárky pro své blízké. A že jsou tyto předměty 

na úrovni, to dokazují i fotografie.

Pokud máte i vy chuť se naučit něco nového, 

přijďte mezi nás, nebudete litovat!  >

Finální výrobky jsou dokladem toho, že je mezi námi 

hodně šikovných žen.

Dalším zajímavým rukodělným kurzem pro ženy 

je korálkování. Premiéru měl v sobotu 15. listopadu. 

V devět ráno zasedly skoro dvě desítky maminek s dětmi 

k pracovním stolům, aby si vytvořily dle vlastní fantazie 

a za odborné pomoci Margity Štípové krásné náhrdelníky, 

přívěsky a náušnice ze sekaných korálků. Práce jim šla 

pěkně od ruky, a tak všechny po dvouhodinovém na-

vlékání, převěšování a knitlování odcházely obohacené 

o nové zkušenosti a hlavně o dárky pro své přítelkyně. 

Vždyť Vánoce se kvapem blíží...
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Mikulášský minigolf

Činnost Klubíčka řečí čísel

Středisko pro volný čas dětí a mládeže a Sportovní 

areál Hulín uspořádali v sobotu 6. prosince MIKULÁŠSKÝ 

TURNAJ V MINIGOLFU pro volně kombinované týmy. První 

cenou bylo 10 volných  vstupenek na minigolf, druhou 

cenou 7 volných vstupenek a třetí tři volné vstupy. Ceny 

rozdali samozřejmě Mikuláš i s čertem. 

Středisko pro volný čas (SVČ) patří již řadu let mezi ta 

zařízení ve městě, která svými  aktivitami, ať v pravidelné, 

příležitostné, táborové, či otevřené spontánní činnosti, 

naplňují volný čas dětí, mládeže i dospělých .

Pro letošní školní rok je zapojeno do pravidelné 

činnosti v zájmových útvarech a jazykových kurzech 407 

klientů, a to pod vedením 19 vedoucích zaměřených 

na určitou specializaci.

Příležitostná činnost patří mezi stěžejní činnosti této 

práce, která se celkem daří. Vypovídají o tom i tato čísla:

Klubíčko uspořádalo letos 112 akcí, kterých se zú-

častnilo 4682 klientů, z toho o sobotách a nedělích to 

bylo 37 aktivit s počtem účastníků 1690. Nejnáročnější 

na realizaci byly slavnosti padajícího listí, maškarní karne-

val, oslavy dne dětí a v neposlední řadě turisticko-branný 

pochod pro rodiče s dětmi zvaný „Hulínský Vandráček“.

Mezi další činnosti zájmového vzdělávání v SVČ beze-

sporu patří spontánní, osvětová a informační činnost. Těchto 

aktivit se zúčastnilo 2860 klientů, přičemž mezi nejnavštěvo-

vanější patří kondiční a relaxační cvičení pro mládež a ženy, 

důležité místo zaujímá Budíček – aktivita určena dětem, 

které mají v SVČ otevřené dveře již od 6 hodin ráno a končí 

odchodem do školy. Budíček denně navštěvují až dvě desítky 

dětí. Za tuto aktivitu jsou rodiče Klubíčku zvláště vděční.

Táborová a další činnost spojená s pobytem je dalším 

článkem zájmového vzdělávání tohoto zařízení. Na prázd-

niny připravily pracovnice SVČ šest táborů, kterých se 

zúčastnilo celkem 157 klientů. Všechny tyto aktivity byly 

pro všechny věkové kategorie a konaly se v Hostýnských 

vrších, na Záhlinických rybnících, v Hulíně a blízkém okolí, 

ale také v Chorvatsku. Tolik vypovídají čísla.

Co říci závěrem? Bez zřizovatele SVČ, jímž je Město 

Hulín, bez party externích i dobrovolných pracovníků a sa-

mozřejmě bez příkladného nasazení interních pracovníků 

by to vše možné nebylo.

Všem za to patří velký dík, vždyť spokojené a rozzá-

řené dětské oči za to stojí. Pokud jde o tu  dříve narozenou 

generaci, už jen jeden vzkaz: Přijděte k nám, určitě se 

nějaká aktivita i pro vás najde. 

SVČ Hulín

ŠKOLKAPodzimní světélkování

Jednou z mnoha akcí, které naše mateřská škola 

v průběhu roku pořádá, je Podzimní světélkování.Celé 

akci předchází více jak měsíc poznávání a pozorování 

podzimní přírody v našem městě i mimo něj, sbírání 

přírodnin a mnoho nejrozmanitějších her a činností 

s využitím fantazie dětí, učitelek školky i rodičů přímo 

v budově školy. V tomto roce jsme se seznamovali se 

skřítky „Podzimníčky“. Jsou to takové docela malé bytosti, 

které nejsou vidět a nikdo neví, odkud na podzim přijdou 

a kam se zase podějí. Jejich prací je uspávání přírody 

na zimu. Zabývají se barvením a opadáváním listí, květin, 

správným dozráváním ovoce a zeleniny, chystáním peři-
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nek a pelíšků pro broučky a zvířátka na zimu. Naše děti 

tajemný svět „Podzimníčků“ natolik zaujal, že se rozhodly 

pomoci skřítkům přírodu na zimu uspat. Ve všech třídách 

jsme se dohodli na tvoření světýlek, a to vše ve spolupráci 

s rodiči. Napsali jsme pro ně pozvánku do školy ke společ-

nému hraní. Každá třída v jiný den, abychom se vzájemně 

nerušili a světélkování si pořádně užili.

Ve třídě Broučků si děti se svými hosty tvořili svě-

týlka ze skleniček, s dekoracemi z papíru a ještě si stačili 

upéci jablkový závin. Pochutnali si na něm dříve, než 

odešli se svítícími lucerničkami na školní zahradu projít 

stezku odvahy a potom si u kopce  s dýňovými strašidly 

a velkým strašákem z plachty zazpívali. Ve třídě Koťat 

se štrúdl pekl už před akcí, aby k večeru bylo víc času 

na dělání lucerniček ze skleniček s dekorací barevným 

papírem a aby zbyl čas i na osvojení si zaříkávadel. To 

aby světýlka lépe hořela. Než se děti oblékly, schovali se 

rodiče s lucerničkami na školní zahradě a čekali, až je děti 

najdou. Slalom mezi velkými světýlky byl pro odvážné 

děti, ale zvládly ho nakonec úplně všechny bez jediného 

zaváhání a strachu. Jedno světýlko dokonce špacírovalo 

i okolo strašáků na kopci.

Ve třídě Myšáků si též děti s paní učitelkou upekly 

štrúdl už dopoledne, aby si  na něm po práci na vystříhá-

vané dekoraci lampionu z kašírovaného papíru pochutna-

ly. S pěknými světýlky se ve tmě prošly po školní zahradě 

a u kopce se strašáky pomohly skřítkům zaříkávadlem 

uspat podzimní přírodu.

Domů si děti odnášely nejen hezká světýlka, 

ale i dobrou náladu. 

Akce se ve všech třídách účastnilo hodně ro-

dičů. Kolektiv učitelek a vedení mateřské školy jim 

touto cestou děkuje, že svou přítomností umožnili 

dětem pěkný a nevšední zážitek.Věřte, že byla 

radost se na vás při práci dívat. Pohled na vaše 

děti se svítícími světýlky byl opravdu jedinečný 

a je jisté, že na tento večer prožitý s vámi děti  

nikdy nezapomenou. 

Jindra Skalková

Kalvárie s vodou

Byl konec září. Přesně podle Murphyho zákona nebo 

chcete-li „zákona schválnosti“ se vše událo v poslední 

víkendový zářijový den. V jednom ze záchodků v patře 

mateřské školy Eduarda Světlíka v budově Družba praskla 

v sobotu plastová přívodní hadice a voda zaplavila nejen 

umývárnu, šatnu, ale i přilehlou třídu, kancelář v přízemí 

a dokonce i kuchyň. O havárii se dozvěděli pracovnice ma-

teřské školy jen díky pozornému pohledu kolemjdoucích, 

kterým neuniklo, že po oknech stéká voda.

Co mělo ruce a nohy, přišlo v neděli pomáhat. A tak 

díky pochopení všech se podařilo v krátkém čase, za jediný 

měsíc, dát školku opět do pořádku. Město Hulín jako zři-

zovatel mateřské školy se postaralo o formality související 

s pojištěním majetku, zajistilo odbornou pomoc a pak už 

bylo jen na všech těch dobrovolnících, kteří přiložili ruku 

k dílu, aby se vše uvedlo do původního stavu.

„Škoda jen, že to vše přišlo v době, kdy si zejména 

nové děti na školku jen zvykaly,“ řekla ředitelka mateřské 

školy Andrea Hradilová. „Sotva některé z nich přestaly 

poplakávat za maminkami, přišly na řadu nečekaně vy-

nucené „prázdniny“, vrátily se děti do domácího prostředí 

a vše začalo znovu,“ řekla.
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Školka musela zavést zúžený provoz. Maminky, 

které jsou na mateřské dovolené, vyšly vstříc vedení MŠ 

i zřizovateli tím, že si ponechaly děti doma. Na oplátku 

po nich nikdo nepožadoval patřičné platby za pobyt 

ve školce. Protože se našla ve školce místa, na nichž 

voda tiše a zákeřně své dílo dokonávala plísněmi, došlo 

nečekaně k výměně podlahovin v zasažené třídě a v pro-

storách k ní přináležejících (vstupní chodba, umývárna, 

šatna), v kanceláři účetní a také v prostorách zadního 

vchodu do MŠ. Nejprve se staré podlahoviny musely 

nechat strhnout a teprve až poté, co vyschl betonový 

podklad v těchto nejvíce zasažených místnostech, se 

mohlo pokládat nové linoleum. Poté přišlo na řadu 

malování v těchto prostorách a nevyhnulo se ani 

vodou zasažené kuchyni. Revizí musela projít také 

elektroinstalace. Vše se podařilo dát do pořádku 

za jediný měsíc, za což je třeba každému, kdo přispěl 

svou troškou do mlýna, poděkovat. „Volné dny 

o Vánocích budou příležitostí dodělat zbytek. Bude 

se muset spravit ještě vrchní schodiště, šatnička 

a koupelna,“ řekla nám poté, co nás provedla 

celým objektem, ředitelka MŠ A. Hradilová.

Dnes už je opět vše ve starých kolejích. Platí to žel 

i o navykání na nové prostředí, protože první dny po obno-

vení normálního režimu ve školce se opět učitelky i rodiče 

potýkali se stejným poplakáváním jako na počátku září. 

Jak je vidět, i tak dokáže zasáhnout do života lidí 

obyčejná plastová hadička. Aby se podobným problémům 

v budoucnu předešlo, musely se vyměnit u všech toalet-

ních mís ve školce  plastové hadičky za kovové.

Alžběta Škarpichová

Dnes už se nám to spí... Všude, kam dosáhla, se ještě nedávno valila voda.

PEL - MELVánoce, Vánoce jsou tady

Vánoce se zas o velký krok přiblížily a v těchto dnech 

se vše už nese převážně v jejich duchu. Město Hulín se 

může radovat z krásného vánočního stromu. Smrku, který 

vyrostl v zahradě pana kronikáře Vlastimila Úlehly. Před 

třiceti lety ho zasadil jeho vnuk Petr Dušek, jehož  druhý 

děda byl v Chvalčově lesníkem. Tehdy ještě malý Péťa si jej 

přivezl do Hulína a zasadili ho společně u vchodu do domu 

starých rodičů Úlehlových.

Smrk za těch 30 let vyrostl do výšky 15 metrů, obvod 

kmene měl 102 centimetrů a v průměru měl 39 centimetrů.

Vyrostl krásně rovně a jeho větve byly zdravé, jenže 

kořeny už začaly zvedat základy verandy, a tak pan kroni-

kář požádal odbor životního prostředí o povolení skácet jej. 

Dohodli se, že tak krásného smrku by byla škoda nevyužít, 

a tak se stal letos hulínským vánočním stromem. Rodina 

Úlehlova i Duškova má radost, že může v plné kráse udělat 

radost mnoha dalším občanům města.

Hulínské Klubíčko ve spolupráci se ZUŠ, Kulturním 

klubem a Městem Hulín  zorganizovalo v pátek před 

adventem rozsvícení tohoto krásného vánočního stromu. 

Na pódiu se střídali zpěváci a muzikanti ZUŠ, v kašně 

na náměstí plavali kapři a jiné ryby, které se staly dárky 

tomboly, a ke slovu se přihlásil starosta Roman Hoza, 

aby společně s náměstím plným lidí  odpočítal rozzáření 

stovek modrých a žlutých světýlek. Vůně vánočních dobrot, 

medoviny i grilovaných klobás se smíchala s písněmi, 

protože vánoční trhy s více než padesáti stánky se toho 

dne staly svědky tohoto krásného okamžiku. Když vánoční 
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strom i poprvé užitečné „Leninovy nohy“ – podstavec 

zbortěné revolucionářovy sochy – svítily do temného 

nebe, zářila nejen vánoční hvězda na vrcholku smrku, 

ale i přání štěstí do roku 2009. Kaprům z kašny se 

do podběráku nechtělo. Na zážitek z výhry, která místo 

tombolových lístků v podobě vánočních perníků byla 

výhradně záležitostí hulínských dětí, si musely trochu 

počkat. Do chvíle, než se Zdeňku Váňovi z MěÚ po-

dařilo rybky polapat. Než vyletěla do vzduchu první 

raketa ohňostroje, na náměstí Míru Hulíňanům ze 

srdce rád zpíval zdejší rodák Standa Hložek. Vánoční 

čas byl odstartován a spousta světel všech barev 

„psala“ do černé listopadové oblohy tu krásnou, ač 

zašifrovanou větu: Šťastné Vánoce, Hulíňané!   

A. Škarpichová

Smrk ze zahrady hulínského kronikáře Vlastíka Úlehly se dává na cestu rovnou na náměstí Míru, aby potěšil všechny občany města.

Opět přijdou Tři králové

Pozvánka na koncert

Srdečně všechny zveme na Vánoční 

koncert hulínských pěveckých sborů, kte-

rý bude 25. prosince v 17.30 hodin v kos-

tele sv. Václava v Hulíně. Vystoupí dětský 

pěvecký sbor Zvonky ZUŠ Hulín a smíšený 

pěvecký sbor Smetana Hulín.

Možná bude našim čtenářům připadat trochu unáh-

lené, když se nyní, začátkem prosince, na ně budeme 

obracet s prosbou, aby neza-

pomněli otevřít dveře i svá 

srdce počátkem ledna 2009  

dokořán Třem králům.

Letos sbírku pro po-

třebné pořádá Česká kato-

lická charita od 2. do 11. ledna 2009. Jejím posláním 

je pomáhat nejpotřebnějším lidem v nouzi, a to bez 

ohledu na jejich vyznání, rasu nebo národnost.

Sdružení Česká katolická charita patří  k největším 

humanitárním or-

ganizacím v České 

republice a je ote-

vřené všem, kteří 

se chtějí podílet 

na vypravování hu-

manitární pomoci, na řešení následků povodní a na re-

alizaci nejrůznějších charitních projektů. Minimálně 

polovina prostředků, které získá sbírkou, se vrátí zpět 

do míst, v nichž se peníze vybraly. Zbylá část zisku bude 

rozdělena na humanitární pomoc v zahraničí, zajištění 

chodu diecézních a arcidiecézních charit či na zajištění 

činnosti sekretariátu samotného Sdružení ČKCH jako 

servisního centra sbírky.   

Nezapomeňte, že právě vy můžete být tou podanou 

rukou člověku v situaci, kdy bez ní ztrácí naději. 

TŘI KRÁLOVÉ

OPĚT PŘIJDOU
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Nové ceny za vodné a stočné

Cena bez DPH DPH  9% Celkem vč. DPH

Vodné 27,25 2,45 29,70

Stočné 26,06 2,34 28,40

CELKEM 53,31 4,79 58,10

Vodovody a kanalizace Kroměříž, a. s. oznamují všem 

svým odběratelům, že počínaje 1. lednem 2009 dochází 

k úpravě cen za dodávky vody pitné a za odvádění od-

padních vod včetně čištění. Vstupují tedy v platnost nové 

ceny, které byly stanoveny v souladu s platným cenovým 

výměrem Ministerstva financí ČR. Je jím upraven způsob 

věcného usměrňování cen za dodávky vody pitné a za od-

vádění odpadních vod včetně čištění. Nová cena byla 

projednána a schválena představenstvem společnosti 

23. září 2008.

Od 1. 1. 2009 bude platit tento ceník:

KULTURA

Okno

do knihovny

Beseda s cestovateli
Manželé Márovi s jejich postiženým šestnáctiletým 

synem Jirkou, který je upoután na vozík, už hulínské ve-

řejnosti nejsou neznámí. Jirka jako hnací motor v cestova-

telských aktivitách svého otce, a nyní už i maminky, projel 

větší kus světa jako mnozí z nás, kteří jsou naprosto zdraví 

a bez handicapů. Po Novém Zélandě se vydali Márovi letos 

v únoru na Galapágy a už dnes mají hodně dalších plánů. 

Japonsko a vytouženou Afriku nevyjímaje. Samozřejmě 

bude záležet na tom, jak se bude Jirkovi dařit zdravotně, 

ale i na tom, jak budou rodiče schopni zúročit poznatky 

z cest a zajistit pro ta další putování finance. 

Ve čtvrtek 27. listopadu si posluchači, kteří přišli 

do Městské knihovny v Hulíně, rozhodně přišli na své. 

Poutavé vyprávění Márových, v němž se pohotově man-

želé střídali, doplněné o projekci fotografií a krátkých 

filmových dokumentů, bylo jedním z důkazů, že není 

snad na světě snu, který bychom si neuměli vyplnit. Pokud 

ovšem chceme, pokud jsme schopni a ochotni pro to něco 

udělat, a pokud nám nechybí i ta pověstná troška štěstí. 

O vytrvalosti ani nemluvě. Vždyť kolik chlapců jako je šest-

náctiletý Jirka se může pochlubit zážitky z cest po rovníku, 

setkáním s Indiány, ale i tapíry či leguány? Plavba po řece 

Napo do pralesa byla sice plná dobrodružství už i proto, že 

bezbariérový přístup na její břeh či na stezkách pralesem  

nikdo tak jako k hulínské knihovně nevybudoval, ale ani 

na okamžik toho Márovi nelitovali.
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V den, kdy se v té naši bezbariérové knihovně sešla 

na besedě s hosty tradiční skupinka posluchačů (tradiční 

proto, že s téměř železnou pravidelností na ně chodí stejní 

lidé) přivezli Márovi s sebou všechny knížky, které otec 

Jiří Mára o cestách se synem napsal. Přímo tiskařskou 

vůni přivezli do Hulína s novým výtiskem nejnovější 

knihy z cesty na Galapágy, která nese název „Na vozíku 

na rovníku“. Hulíňané, kteří se určitě do její obsahu začetli 

ještě téhož večera, se tak stali prvními čtenáři. 

Popřejme rodině Márových, aby je zdraví a tužby 

překonávat i na pohled nepřekonatelné překážky prová-

zeli na jejich cestách ještě dlouho. Aby je nám, kteří se už 

dál kdovíproč neodvažujeme, mohli zprostředkovat svými 

dalšími vyprávěními a dalšími knížkami.

A. Škarpichová   

S Martou Zapletalovou nad novou knížkou

Naši čtenáři tě dosud znají především jako 
cvičitelku jógy. Jak se dá od této profese přejít 
k profesi spisovatelky?

Nepřemýšlela jsem o tom, jestli jsem se stala spi-
sovatelkou. Psaní knih jsem neplánovala. Třikrát se stalo, 
že nějakou souhrou okolností jsem napsala text, který 
vypadal, že by se mohl stát knihou, nabídla jsem ho nakla-
datelství a kniha vznikla. 

Není tajemstvím, 
že si svůj život na dlouhá 
léta spojila s mužem, který 
se perem živil - spisovate-
lem Zdeňkem Zapletalem. 
Některé z jeho románů se 
staly ve své době bestselle-
ry. Ovlivnil tvůj vstup na spi-
sovatelskou dráhu tento 
svazek? Jestliže ano, jak?

To nevím. Musela bych žít 
ještě jeden život bez Zdeňka, 
abych zjistila, jestli bych i s jiným manželem něco napsala. 
Pravda je, že jsme byli v psaném projevu docela zruční. 
Než jsme spolu začali chodit, vyměnili jsme si celou řadu 
dopisů, takže  když jsme se poprvé uviděli, už jsme toho 
o sobě hodně věděli a mně se líbilo, jak ty dopisy psal 
a jemu se asi líbily ty moje. 

Jak si ovlivnila jeho tvorbu ty? Radilas mu, 
když psal? Dal na tebe? 

Dlouho jsem byla první, kdo četl to, co napsal. Říkala 
jsem mu, co se mi líbí, a co mi nesedí. Někdy jsme se 
shodli, že si těmi pasážemi, které se mi nelíbili, nebyl sám 
jistý, tak je vypustil, když to slyšel i ode mne. Často jsme 
se ale pohádali, protože nikoho nepotěší, když mu někdo 
zkritizuje něco, nad čím strávil spoustu času a co vytvořil 

jak nejlíp uměl. Dost často se 
stalo, že když se ke svému 
textu vrátil s odstupem času, 
dal mi za pravdu

Na pulty knihkupec-
tví se dostala po Editině 
deníku tvoje další kni-
ha Klára a Jákob. Je to 
kniha pro dívky psaná 
ústy dívky o všem, co 
prožívá dívka. Co pro-
žívá žena. O vztazích, 
o lásce, o smutcích… 

Čtenáři neunikne autentičnost 
prožitků. Hlavně těch ve druhé části knihy, v níž se 
každá kapitola jmenuje Jákob. A kulminuje. Přesně 
tak jako láska k muži tohoto jména. Bude mít kniha 
pokračování? Jestliže ano, najdeme v ní vizi? Nebo 
bude jen odleskem zklamání?

 To já nevím, jestli bude pokračování. Pokud zjistím, 
že se mi v hlavě rodí nějaké věty, které se skládají do pří-
běhu, tak asi sednu a budu psát. Při psaní Editina deníku 
jsem se dočasně stala znovu malou holkou a jako malá 

Marta Zapletalová se dala do psaní. A jóga jí v tom 

určitě pomáhá.
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holka jsem myslela a cítila a bylo to příjemné a to psaní 
byl radostný zážitek.

Když jsem psala Kláru a Jákoba, stala jsem se do-
časně mladou zamilovanou dívkou-ženou a jako mladá 
a zamilovaná jsem děj knížky prožívala. Zjistila jsem, že 
ta  mladá, kterou jsem byla a která se zdánlivě někam 
ztratila, ve mně někde uvnitř pořád je a to zjištění bylo 
hodně povzbudivé.

Pokud budu psát, určitě to nebude o zklamání. I když 
zažívám bolesti a trápení, tak jako každý, nemívám pocit, 
že jsem zklamaná. Nevím, jak by měl můj život vypadat, 
aby v něm bylo všechno tak jak má být, tak to beru, 
jak to přichází a snažím se se vším vypořádat co nejlíp, 
a čekám, že i z toho, co nevypadá vůbec dobře, časem 
něco dobrého vyroste.

Četl Kláru a Jákoba spisovatel Zdeněk Zapletal 
dřív, než si ji předala vydavateli? Co ji řekl?

 Ne. Jako rukopis to nečetl. I Editin deník četl, až když 
byla ta kniha vyrobena. Řekl, že je moc dobrá. A on je ten, 
jehož pochvaly si moc vážím. Nechválí často.

Jak jsi překonala přirozený stud? Člověku 
vrozenou neochotu odhalit své nitro? Vždyť i kdy-
by nebylo tvé dílo autobiografické, spisovatel 
je v očích čtenáře téměř vždy podezírán, že píše 
hlavně o tom, co sám prožil.

Asi do každé knihy, pokud je to beletrie, vkládá 
autor kus ze sebe. V tom nejsem výjimka. Nemusela 
jsem překonávat žádný stud. Jsem od přírody otevřená 
a komunikativní, takže nemám problém s mluvením 
o čemkoliv a v žádné své knížce jsem nepsala o ničem, 
za co bych se styděla a za co by se měla stydět postava, 
jejímiž ústy jsem mluvila.

Budou Vánoce. Možná právě tvoji knihu do-
stane někdo pod stromeček. Pod tím tvým zajisté 
nějaká kniha chybět nebude. Co by sis přála pod 
stromečkem ještě kromě jí  najít? Nebo zažít?

 Už jsem velká, takže o ty dárky už nejde. Přeju si, 
aby ti, které mám ráda, byli zdraví a spokojení, aby naše 
vztahy byly dobré a měli jsme ze sebe navzájem radost, 
a pokud to bude možné, abychom se v průběhu těch 
svátečních dní všichni potkali.

Co bys popřála Hulíňanům, které znáš?
Hulíňanům, které znám, stejně jako Hulíňanům, 

které neznám, bych popřála, aby byli hodní, chovali se 
k sobě navzájem pěkně a dokázali se radovat.  

A nakonec ještě informace o tom, že pokud 
byste si rádi s autorkou nové knihy popovídali, 
přijďte 10. prosince v 16 hodin do Městské knihovny 
v Hulíně. Dozvíte se mnohem více. 

Povídala si: Alžběta Škarpichová     

Recept na hodové koláče do třetice 

Těsto:

V míse zaděláme z necelého ¼ l mléka, 1 kostky kvasnic, 

6 kostek cukru. 3 žloutků, 6 lžic oleje, špetky soli a 35 dkg 

hladké výběrové mouky.

Máslové těsto:

Na vále zpracujeme 1 celé máslo s 10dkg hladké mouky.

Těsto z mísy vyklopíme na vál, do něho vložíme máslové 

těsto, zabalíme jako do obálky a ihned 3x převálíme 

a pokládáme na třetiny.

Necháme chvíli odpočinout, než si připravíme tvarohovou 

náplň: tvaroh + cukr, vanilkový cukr, žloutek, citrónová 

kůra a drobenku z polohrubé mouky + cukr + vanilkový 

cukr  + máslo.

Těsto rozválíme asi na 3 mm tlusté, rozdělíme na čtverečky, 

plníme tvarohem a zabalujeme.

Přidáme drobenku, necháme vykynout a pečeme na pe-

čícím papíře.

Po upečení můžeme horké pokapat rumem.

Dobrou chuť přeje Ladislava Hradilová z Hulína
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Zpět ke kořenům

KULTURNÍ POZVÁNKY

Město Hulín připravuje ve spolupráci s Archeologickým 

centrem Olomouc a Městskou knihovnou Hulín výsta-

vu nazvanou „Zpět ke kořenům“, která bude zahájena 

v pátek 20. února 2009 v prostorách Městské knihovny 

Hulín. Prezentovat bude archeologické nálezy, které byly 

odhaleny v souvislosti se záchranným archeologickým 

průzkumem prováděným v katastru Hulína a Pravčic. 

Průzkum byl součástí přípravy stavby dálnice D1 v úseku 

0 135 Kroměříž východ – Říkovice.

Na výstavní ploše 24 m2 budou umístěné barevné 

interaktivní plakáty, na kterých budou zajímavou formou 

prezentovány výsledky archeologického průzkumu včetně  

metodických schémat a grafů antropologického výzkumu, 

přehledné časové osy, mapová dokumentace se zakreslením 

jednotlivých sídlišť v návaznosti na trasu budoucího dálnič-

ního uzlu. Návštěvníci připravované výstavy se mohou těšit 

na snímky keramiky a předmětů z drahých kovů, jantarových 

korálků, mohou se seznámit se snímky rituálně pohřbených 

koster, ale i mnohem více z přiloženého výkladu.

Na přípravě výstavy se podílí i Město Hulín, a tak jsme 

se vedoucí odboru životního prostředí MěÚ Ing. Miroslavy 

Dvořákové zeptali, jaký spatřují organizátoři výstavy vý-

znam v prezentaci tohoto průzkumu. „Především jde o to, 

abychom výstavou zvýšili obecné kulturní povědomí 

dnešních obyvatel  hornomoravského úvalu o jejich pro-

pojení  s generacemi našich předků do hlubokého pravěku. 

Veřejnost by se díky této výstavě měla seznámit s dosud 

nikde nepublikovanými výsledky vykopávek. Jen v rozmezí 

let 2004 až 2008 byla archeology odkryta plocha o výměře 

36 hektarů a objevili na ní 5700 archeologických objektů 

patřícím sídlištím od neolitu po dobu stěhování národů. 

Například nejstarší nálezy kostrových hrobů pocházejí 

z konce 3. tisíciletí před našim letopočtem,“ uvedla.

K významným nálezům lze počítat zejména část pří-

kopu římského vojenského pochodového tábora, o němž 

jsme také čtenáře Hulíňanu aktuálně již informovali.

Podle inženýrky Dvořákové jde i o to, aby si současní 

lidé uvědomili i svůj vztah k půdě. Fakt, že ona není pouze 

zdrojem naší obživy a místem pro výstavbu všeho, co 

moderní civilizace potřebuje k životu. Je si třeba uvědomit 

i to, že pod několika metry pod povrchem  jsou uloženy 

ostatky těch, kteří jsou prapředky mnoha současných 

obyvatel tohoto regionu.

„Okolí Hulína a Pravčic se zanedlouho změní k ne-

poznání. Původně rovinatá krajina dostane novou, úpl-

ně jinou tvář s největším dálničním dopravním uzlem 

na Moravě,“ uvedla Ing. M. Dvořáková.

Alžběta Škarpichová  

KULTURNÍ KLUB HULÍN ZVE 

Týden od pátku  5. 12. do 12. 12.

VÁNOČNÍ VÝSTAVA

Výstava s dřevořezbami Jaromíra Šimáka je doplněna 

adventními a vánočními vazbami Jany Zimčíkové.

Otevřeno: V pondělí až pátek od 12.00 do 17.00 

hod., v sobotu a neděli od 12.00 do 17.00 hod. 

Nad výstavou převzal patronát  Český svaz žen a Kulturní 

klub Hulín.

Pondělí 8. 12.   v 18.30 hod.

DÁMSKÁ JÍZDA aneb Přiměřeně

-

ček, štědrovečerní prostírání, bytové doplňky .

Komponovaný pořad žáků ZUŠ Hulín. V dopoledních hodi-

nách pro děti MŠ a žáky ZŠ, v 17.30 hod. pro veřejnost.



Hulíňan     12/2008

25

KULTURA

Koštovali jsme svatomartinská vína

KULTURNÍ KLUB připravuje v roce 2009

Neděle 14. 12.

ADVENTNÍ KONCERT

Pořádá DECHOVÝ SOUBOR MORAVA.

Pátek  19. 12. v 19.00 hod.

I. VÁNOČNÍ SVÍČKOVÝ KONCERT s Hanáckou dechovou 

hudbou HULÍŇANÉ a jejími hosty.

Sobota  20. 12. 

II. VÁNOČNÍ SVÍČKOVÝ KONCERT  v 15.00 hod.

III. VÁNOČNÍ SVÍČKOVÝ KONCERT v 19.00 hod.

S Hanáckou dechovou hudbou HULÍŇANÉ a jejími hosty.

Předprodej vstupenek byl zahájen v pondělí 1. 12. od 

8.00 hod.v kanceláři Kulturního klubu Hulín.

Středa 31. 12. v 16.00 hod - Letní kino

SILVESTROVSKÉ PROMÍTÁNÍ V LETNÍM KINĚ

Při  tradičním promítání uvidíte směs grotesek a pohádek 

nejen pro nejmenší. V případě malé sněhové nadílky 

bude možnost opékání vlastních špekáčků. Promítání 

v letošním roce ukončíme ohňostrojem. Vstup zdarma, 

občerstvení  zajištěno.

Svatomartinská vína ze Bzence byla velice chutná. Mnozí z těch, kteří na letošní košt do Kulturního klubu přišli 

(a bylo jich tentokrát hodně), se předzásobili i na Vánoce. Hostezky nalévaly a vinaři i patřičně chválili. A opravdu měli co. 

Sobota 17. 1. ve 20.00 hod.        

HASIČSKÝ BÁL - Hraje taneční skupina TRIP.

Sobota 24. 1.     

2. reprezentační  ples ZUŠ Hulín

Neděle  25. 1. ve 14.00 hod.

KOUZELNÉ ODPOLEDNE  s Jirkou Hadašem

Kouzelná školka, soutěže, tancování s Nikolínou a Verulínou 

pro děti od 3 let, tentokrát v kostýmech klaunů a šašků.                    

Sobota  31. 1. ve  20.00 hod.

FARNÍ  BÁL - k tanci a poslechu hraje  taneční skupina 

DIAMANT.

Sobota 7. 2. ve 20.00 hod.    

KLUBOVÝ VEČER - hrají: MY WAVE a KRAJÍC CHLEBA.



Hulíňan     12/2008

26

KULTURA

Neděle 8. 2. ve 14.00 hod.

KARNEVAL PRO DĚTI - Pořádá SVČ Hulín.  

Sobota 14. 2. v 19.00 hod.

TRAVESTI SHOW skupiny SCREAMERS

Nejoblíbenější pražská travesti skupina SCREAMERS si připra-

vila nový program, ve kterém se můžete opět těšit na profe-

sionální výkony, nádherné kostýmy a skvělou zábavu.

Pátek 27. 2. ve 20.00 hod.

SPOLEČENSKÝ VEČÍREK ZŠ HULÍN - k dobré náladě 

hraje skupina SEX –TEŤ.

Podzimní finiš fotbalistů SpartakuSPORT

MÁME  NOVÉHO  HEJTMANAREGION

Muži Spartaku v uplynulém měsíci sehráli poslední 

zápasy podzimní části divize D. Jakkoliv jsme se s nimi 

loučili v nadějné tabulkové pozici (po šlágru v Šardicích 

muži okupovali druhé místo s dvoubodovou ztrátou 

na první příčku), následující zápasy přinesly herní a i ta-

bulkový propad mužstva. 

Domácí zápas s Boskovicemi (1:0, b: Mršťák) ještě 

přinesl další tři body do bodového součtu. Následovaly 

ale nepodařené zápasy v Protivanově (prohra 2:1, b: 

Dvořáček) a především prohra doma s Rousínovem 2:0, 

po níž se Spartak propadl v tabulce na 4. místo se ztrátou 

8 bodů na vedoucí místo. 

Napravit reputaci ze zpackaného závěru podzimu 

jeli muži na Vysočinu do Třebíče. Výhra 1:0 (b: Laciga), 

společně se zaváháním vedoucích Šardic přinesly závě-

rečný účet – 3. místo v tabulce, 31 bodů, 5 bodů ztráty 

na 1. místo. 

Dorostenci se s podzimem rozloučili třemi zápa-

sy – remíza ve Valašské Polance 3:3 (b: Němec, Jakvid, 

Adamík), remíza s TVD Slavičín 0:0 a prohra v Dolní Bečvě 

5:2 (b: Horák, Němec). V tabulce dorostencům náleží 9. 

příčka. Následovat bude zimní příprava a po ní doufejme 

úspěšnější jaro.

Žáci svůj start v nové soutěži zakončili dalšími výhra-

mi – doma starší porazili Morkovice 3:0 (b: Dutkevič, 2x 

Černý) a mladší 4:2 (b: Klesnil 2x, 2x Bucha), v posledním 

podzimním zápase ve Starém Městě porazili starší žáci 

Jiskru 3:1 a mladší 5:0. V konečném účtování patří starším 

žákům výborné 5. místo v soutěži, mladším pak vynikající 

3. místo, což je na nováčka soutěže skvělé umístění. 

Fotbalisty nyní čekají zimní měsíce, ve kterých 

rozhodně zahálet nebudou. Aktuální rozpis přípravných 

zápasů bude k dispozici na klubových stránkách www.

spartakhulin.com.

Kdo je MVDr. Stanislav Mišák?

Narodil se 9. listopadu 1952 jako třetí z jedenácti 

dětí v Popově na jihovýchodním Valašsku na moravsko-

slovenském pomezí. Po absolvování veterinárního oboru 

Střední zemědělské školy v Kroměříži a po dokončení 

studia na Vysoké škole veterinární (v roce 1978)   šestnáct 

let pracoval na Zlínsku jako veterinární lékař v různých 

hospodářských funkcích. Od zootechnika na farmě, přes 

obvodního veterinárního lékaře po vedoucího veterinár-

ního střediska Okresní správy Zlín a ředitele Veterinárního 

asanačního ústavu Otrokovice.

Hned v prvních svobodných volbách po roce 1989 

se stal členem zastupitelstva v Otrokovicích, kde žije 

od roku 1980. V roce 1994  byl zvolen starostou Otrokovic 

a o čtyři roky jím byl zvolen opětovně. Důvěru od voličů 

dostal i v komunálních volbách v roce 2002 a potřetí se 
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stal otrokovickým starostou. ČSSD zvítězila s velkým 

náskokem, ve dvaceti pětičlenném zastupitelstvu získala 

deset členů. Sociální demokracie zvítězila v Otrokovicích 

i ve volbách v roce 2006. V tomto volebním období se 

Stanislav Mišák stal neuvolněným místostarostou.

Od roku 2000 je členem zastupitelstva Zlínského 

kraje a od 1. března 2006 pracoval jako náměstek hejtma-

na ZK pro oblast strategického rozvoje a investic. 

Nedávné krajské volby jej po vítězství ČSSD 12. listo-

padu 2008 přivedly na post hejtmana Zlínského kraje. Nový 

hejtman je ženatý a má dvě děti, s manželkou Pavlou mají už 

i  jednoho vnuka. Dcera Petra je rovněž veterinární lékařkou, 

syn Stanislav je absolventem Elektrotechnické fakulty ostrav-

ské univerzity, kde úspěšně ukončil doktorandské studium 

a v současné době pracuje na docentuře. Členem ČSSD je nový 

zlínský hejtman od února 1998. Je předsedou krajského klubu 

zastupitelů ČSSD a členem předsednictva KVV ČSSD. 

Zastupitelstvo Zlínského kraje zvolilo do 14 výborů jed-

notlivé předsedy  a členy těchto výborů. Město Hulín má 

své zástupce ve dvou z nich. Ve Výboru pro nevládní orga-

nizace a neziskový sektor Zastupitelstva Zlínského kraje 

byl zvolen jeho předsedou Ing. Bronislav Fuksa, jedním 

z členů Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 

se stal Mgr. Roman Hoza.

Jak byly rozděleny funkce v jednotlivých výbo-

rech?

Do funkce předsedy Výboru finančního Zastupitelstva 

Zlínského kraje byl zvolen Ing. Libor Karásek.

Do funkce předsedy Výboru pro výchovu, vzdělává-

ní a zaměstnanost Zastupitelstva Zlínského kraje byl 

zvolen PaedDr. Petr Navrátil. Členem tohoto výboru 

se stal i starosta Hulína  Mgr. Roman Hoza.

Do funkce předsedkyně Výboru kontrolního 

Zastupitelstva Zlínského kraje byla zvolena  Ludmila 

Štaudnerová.

Do funkce předsedy Výboru pro dopravu 

Zastupitelstva Zlínského kraje byl zvolen Libor  Lukáš.

Do funkce předsedy Výboru pro územní plánování 

Zastupitelstva Zlínského kraje Mgr. Miloše Malého.

Nově zvolení členové výborů

Do funkce předsedy Výboru pro cestovní ruch 

Zastupitelstva Zlínského kraje Zastupitelstvo ZK zvolilo 

Miroslava Chumchala. 

Do funkce předsedy Výboru zdravotního Zastu-

pitelstva Zlínského kraje byl zvolen  MUDr. Vladimír Řihák. 

Do funkce předsedy Výboru sociálního Zastupitelstva 

Zlínského kraje pana Vojtěcha Jurčíka. 

Do funkce předsedy Výboru pro zahraniční vztahy 

Zastupitelstva Zlínského kraje zvolilo zastupitelstvo 

Mgr. Hynka Stesku. 

Do funkce předsedy Výboru pro kulturu a pa-

mátky Zastupitelstva Zlínského kraje JUDr. Jaroslava 

Kubína. 

Do funkce předsedy Výboru pro strategický rozvoj 

a investice Zastupitelstva Zlínského kraje Ing. Ladislava 

Kryštofa. 

Do funkce předsedy Výboru pro zemědělství, život-

ní prostředí a rozvoj venkova Zastupitelstva Zlínského 

kraje Mgr. Petra Gazdíka. 

Do funkce předsedy Výboru pro nevládní organi-

zace a neziskový sektor Zastupitelstva Zlínského kraje 

byl zvolen Ing. Bronislav Fuksa. 

Do funkce předsedy Výboru pro záležitosti 

Evropské unie Zastupitelstva Zlínského kraje pana 

Ondřeje Benešíka, B. B. S. 
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Hulíňan     12/2008 ADVENT

V pátek 28. listopadu jsme v Hulíně zahájili Advent. 

Vánoční trhy přilákaly zejména děti a jejich radost jen 

znásobily živé kozičky v ohradě pod vánočním stromem. 

Kulturní program zahájili žáci ZUŠ. Dechaři, zpěváci 

a samozřejmě flétny. 

Bez sester „Šimordových“ (Kamilky Polákové a Lenky 

Poláškové) se takové okamžiky samozřejmě neobejdou.

Pod rozsvíceným stromem si v Hulíně poprvé zazpíval 

i Standa Hložek, který se sem domů rád vrací. 

Jeho vystoupení odstartovalo ohňostroj.



Vánoční strom v Hulíně se rozsvítil v pátek 28. listopadu. Přejeme krásné Vánoce v každé rodině 

a v každém domě. Nechť je na svátečně prostřeném stole hojnost všeho, ale ať u něj nechybí láska. 

Nezapomeňme pozvat ke stolu také  ty, kteří by jinak v tento den zůstali osamělí.   

Hulíňan na internetu: www.hulin.cz

Plošná reklama – 10 Kč za 1 cm2 v černobílém provedení, v barevném provedení 5000 Kč  
za stránku formátu A5. Opakovaná se slevou. Soukromá řádková inzerce zdarma.
Vydalo město Hulín, reg. číslo MK ČR E 12041. Odpovědná redaktorka Mgr. Alžběta Škarpichová, tel. 736 220 773,  

tel./fax: 573 395 422, e-mail: alzbeta.skarpichova@seznam.cz. Komise Rady města: předseda Ing. L. Pecháček,   

členové: P. Šálek, D. Kristýnková a J. Navrátil. Všechny příspěvky jsou redigovány, podstata jejich obsahu zů-

stává nezměněna. Nezveřejněné rukopisy nevracíme, o výběru příspěvků a době jejich zveřejnění rozhoduje  

výlučně redakce. Adresa redakce: nám. Míru 162, 768 24 Hulín. Tisk: TYPOservis Holešov. Náklad: 1000 výtisků.


